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Referat menighedsrådsmøde i Havdrup sognehus 
Torsdag d. 15. maj 2025 kl. 17.30 

Til stede 
 

Menighedsråd: 
Steen Klit Andersen, Inger Pløger, Ricci Carlsson, Peter 
Larsen, Tine Fischer Laursen, Kristine Stricker Hestbech, 
Eva Kristjansson, Jørn Korsgaard Thomsen, Bente 
Lybecker 
Personalerepræsentanter: Marianne Asmussen, Ida 
Fischer 
Sekretær: Majbritt Gilvang 

Afbud fra Marianne Hauge 
Suppleant: Ann-Cecilie Niese-Petersen 

Fællessang Du spørger mig om håbet… 
1. Til godkendelse: 
Dagsorden 15052025 

Godkendt. 
Ricci Carlsson er valgt som formand efter at Marianne 
Hauge er afgået ved døden d. 14/6-25. 
Kristine Stricker hestbech er valgt som næstformand. 

2. Til godkendelse: 
Referat 03042025 

Godkendt. 

3. Til godkendelse:  
Q1 rapport 

Besparelse på løn grundet medarbejder på orlov. 
På alle andre punkter har vi brugt under 25%. 
Likviditeten er god. 
Godkendt. 

4. Til godkendelse: 
Udvalgsvedtægter 

a. Kirke-
kirkegårdsudvalg 
b. Præstegårdsudvalg 
c. Budgetudvalg 

Punktet udsættes til næste møde.  

5. Til orientering:  
Budget 2026 - anlæg 

Opfølgning fra budgetmøde med PU: 
Resultatet af arbejdet med provstiskyen viser, at der er 
sammenhæng mellem mængden af aktivitet og tildeling 
af anlægsmidler. Havdrup Kirke følger den progressive 
kurve flot, dog med et lidt højere aktivitetsniveau end 
tildelte midler. Det er vigtigt at søge midler til aktiviteter 
fremfor misforstået sparsommelighed. 
Resultatet af inputs viser også, at sognene i provstiet ikke 
er helt sammenlignelige, idet vi konterer udgifter ud fra 
forskellige principper. 
40 % af ligningen får vi på baggrund af vores aktiviteter. 
Af de 40 % skal halvdelen gå til kirkelige handlinger. Den 
anden halvdel baseres på medlemstallet i sognet. 
Vi har prioriteret vores anlæg for budget 2026, da vi 
formentlig ikke får godkendt alle syv. 

6. Til diskussion: 
Postliste 

Der er ikke behov for en månedlig postliste fremover. 
Dog sættes der pris på, at relevante mails stadig 
videresendes. 
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7. Skt. Hans aften: Status Jørn udsender en huskeseddel i maj med praktiske 
arbejdsopgaver til fordeling. 
Planlægningsteam: Jørn, Eva, Tine, Peter 
 
Sankt Hans 17.00-22.00 
17.00Baren åbner  
18.30Velkomst og Spisning  
20.00Musik  
21.00Tale v. Ricci  
21.30Bål  
 
Ny plakat udarbejdes af MA og KSH.  30 stk. sættes op 
efter pinse. Eksisterende plader benyttes til at klistre 
plakater på.  

8. Til orientering: PU-syn i 
juni 

PU-syn 3/6. Deltagere: Der forventes fem medlemmer fra 
PU. Desuden Ricci, Kristine, Inger, Ida 
Vi starter med frokost kl. 13 i sognehuset. 

 
9. Meddelelser: 

a. Formanden 
b. Sognepræsterne 
c. Personalerepræsenta
nterne 
d. Kirkeværgen 
e. Kasserer 
f. Kontaktperson 

a. Ricci har deltaget i formandsmøde i PU-regi: Uge 44 - 
Sorgens uge. Der lægges op til 1-2 fællesaktiviteter for 
hele provstiet. Hvad kunne I tænke jer at byde ind med 
fra sognet? Vi har foredrag 30/10 med Anette Due 
Madsen den uge, som vi inviterer til. Tema fx ’Sorgens 
mange ansigter’. Kristine orienteres efter 
foredragsudvalgets planlægning. 
Desuden inviteres til Mindeplantning på kirkegården 26/10: 

Kom og plant et løg for dine kære på udvalgte steder på 

kirkegården. 

Provsten bifalder fællesgudstjenester mellem sognene i 

sommerferien (Tune, Jersie, Havdrup) og vil gerne udbrede 

ideen til flere sogne i 2026. Vi arrangerer fælleskørsel. 

13. juli gudstjeneste i Tune 10.30, 20. juli i Havdrup kl. 

9.00, 27. juli i Jersie 10.30. 

Der kommer nye ansøgningsskemaer fra PU i løbet af 

maj/juni. 

Bygherrerådgivning: PU anbefaler Kasper Fabian Billing. Vi 

holder pt. fast ved vores nuværende bygningssagkyndig. 

Der forventes lovforslag til ny menighedsrådslov i juni. Der 

lægges op til høring i august i hvert enkelt menighedsråd. Vi 

afventer. 

b. Havdrup er blevet certificeret som ”demensvenlig 
kirke” sammen med hele Roskilde Stift. Det er dog ikke så 
gennemarbejdet et koncept endnu. Vi skal fortsat være 
opmærksomme på at guide, hvis vi får besøg af demente. 
Kirkekaffe: 
18/5 - Tine 
25/5 - Inger 
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29/5 - Ricci 
1/6 - Eva 
8/6 kl. 9 - Tine, Eva, Ida 
9/6 – Eva 
Vi er godt i gang med konfirmationerne. 
Pilgrimsvandring i Kr. Himmelfartsferien fuldt booket. 
c. Der sættes en lille artikel i Lokalavisen om at vores 
formand er gået bort, og ny formand trådt til. 
Med den nye gravermedhjælperoverenskomst kan vores 
sommerfugl ansættes hele året, hvor lønnen på ni 
måneder fordeles på 12. Denne løsning anbefales af 
Landsforeningen. Ønske om at sætte ansættelsen op til i 
alt ti måneder. Menighedsrådet giver tilsagn til dette. Der 
udarbejdes nyt ansættelsesbevis. 
d. Der indkøbes en pc til kirkeværgen. David, Roskilde It, 
sættes på opgaven af Marianne A. 
e.  
f. Barselsvikar for sognehusmedarbejder skal findes fra 
1/8-’25 indtil 1/7-’26. Forslag om at to personer deler 
stillingen ligeligt i to deltidsansættelser 18,5 timer pr. 
uge. Dog skal vi være obs på konflikten ved at ansætte en 
i forvejen selvstændig, der leverer fakturerede ydelser til 
sognehuset. Derfor vil alle timer skulle dækkes ind under 
ansættelsen, så der i pågældende tidsrum ikke betales for 
konsulentydelser. Tine og Kristine indkalder til samtale 
sammen med Petrine. 
Kirke-kulturmedarbejder er på orlov indtil 1/9-25. 
Medio juli afklares om hun vender tilbage. 

10. Nyt fra:  
a. Budgetudvalget 
b. Kirke-
kirkegårdsudvalg 
c. Sognehusudvalg 
d. Jord- og 
præstegårdsudvalg 
e. Aktivitetsudvalg 
f. Foredragsrækken 

a.  
b. Tilbud fra maler sendes til udvalget, Ricci og Ida. 
Ida har sendt rykkere på opkrævninger for gravsteder – 
men ændring i bogføringssystemet gør det svært for 
hende at få overblik over, hvem der har betalt.  
MR godkendte, at fire gravsteder afskrives, da 
gravstedsejere er afgået ved døden. For de tre drejer det 
sig om skyldigt beløb på 2.299,82 i alt. Den fjerde har 
nedlagt sit gravsted. 
c.  
d. Vi har fået godkendt permanent ekstensivering på 
udvalgte arealer på vores præstegårdsjord – i alt 4,78 ha. 
Det betyder, at vi laver en servitut der gælder uendeligt, 
om at jorden ikke sættes i produktion igen. Vi modtager 
353.000,- der ikke er bundet til et bestemt formål. 
Heraf kan vi bruge fx 100.000 over de næste ti år til 
vedligehold. 
KSH kontakter Agrovi for at sikre korrekte 
støtteansøgninger. 
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Vi hjemtager i øvrigt 3 ha efter høst 2025. Vi har fået 
tilsagn om støttemuligheder til skovrejsning på dette 
areal, fra flere kanter. 
Ricci indtræder i præstegårds- og jordudvalg. (Opdater 
udvalgsoversigt). 
e.  
f. Foredrag 30/10 

11. Evt. Hjertestarteren i toiletbygningen på kirkegården er svær 
at finde. Den skal i stedet placeres på gavlen af 
graverkontoret i et skab dertil. 

Punkter til kommende 
møder 

Forretningsorden (juni) 
 
Vedtægter for kasserer, kirkeværge, kontaktperson 
 
Udvalgsvedtægter 
-Kirke-kirkegårdsudvalg 
-Præstegårdsudvalg 
-Budgetudvalg 
 
Markiser til sognehuset – Jørn indhenter tilbud 
 
Oplæg til samtale om nye dåbsritualer (oplæg ved Bente) 

Datoer for 
menighedsrådets møder i 
2025: 
Datoer for budgetudvalgets 
møder i 2025: 

 
12/6, (17/7), 21/8, 11/9, 9/10, 13/11, 11/12 
 
14/8 kl. 17:15 – 18:30 

 

 

 


